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Soru-Cevap 
Fetret Ehli ve Yahudiler ve Hıristiyanlar 

Şeyh Asım El-Caberi’ye 

 

Soru: 
Efendimiz Muhammed Aleyhissalatu ve’s Selam’ın gönderilmesinin ardından, Yahudilik ve 

Hristiyanlık dini üzere kalmaya devam edenler cennet ehlinden sayılır mı? Muhammedi 
risalet kendilerine ulaşmayıp putlara ve diğer mahlukatlara ibadet edenlerin akıbeti ne 
olacak? Cevapta, söz konusu farklılıklara açıklık getirebilir misiniz?  

Bizin aydınlatın, Allah sizi mübarek kılsın.  
 
Cevap: 
Esselamu Aleykum ve Rahmetullahi ve Berekâtuh 
Sanki siz, fetret ehli hakkında soruyormuşsunuz gibi… Bunu cevabı aşağıdaki şekildedir:  
1- Öncelikle şunu vurgulamak gerekir ki Yahudiler ve Hıristiyanlar kâfir oldukları gibi 

putperestler ve Allah’tan başkasına tapan herkes de kâfirdir. Zira Müslüman, Allah’ın Rasulü 
Muhammed Sallallahu Aleyhi ve Sellem’in getirmiş olduğu İslam dinine iman eden kişidir. 
İslam dininden başka bir dine inanan kişi ise kâfir olup bu kişi mümin ve Müslüman değildir… 
Zira Allahu Teala şöyle buyurmuştur:   ُسْلََم الِْْ عِنْدَ اللهِ  ينَ  الد ِ  ”.Allah katında hak din İslam’dır“ إنَِّ 
[Al-i İmran 19] Ve Subhanehu şöyle buyurmuştur:  ُمِنْه يقُْبَلَ  فَلَن  دِيناً  الِْسْلََمِ  غَيْرَ  يبَْتغَِ   ,Kim“ وَمَن 
İslam’dan başka bir din ararsa, (bilsin ki kendisinden böyle bir din) asla kabul 
edilmeyecektir.” [Al-i İmran 85] Dolayısıyla gayrimüslim kafirdir; öldüğünde ebedi 
cehennemde kalacaktır; bu konuda putperest, Yahudi, Budist, Hıristiyan ve komünist 
eşittirler. Zira bunların hepsi kâfir olup Müslüman ve mümin değillerdir ve kıyamet gününde 
ebedi olarak cehennemde kalacaklardır. Nitekim Kur’an ayetleri, İslam'ı din olarak kabul 
etmeyen herkesi kâfir olarak nitelendirmiş ve kâfir ve diğeri arasında hiçbir fark 
gözetmeksizin gayrimüslimleri de kâfir olarak addetmiştir. Zira Allahu Teala Hristiyanlar 
hakkında şöyle buyurmuştur:  َالْم هوَُ   َ اللّ  إِنَّ  قَآلوُاْ  الَّذِينَ  كَفَرَ  مَرْيَمَ لَّقَدْ  ابْنُ  سِيحُ   “Andolsun ki Allah, 
kesinlikle Meryem oğlu Mesih’tir diyenler kâfir olmuşlardır.” [Maide 72] Ve şöyle 
buyurmuştur:   َثلََثَة ثاَلِثُ   َ اللّ  إنَِّ  قَالوُاْ  الَّذِينَ  كَفَرَ   Andolsun "Allah, üçün üçüncüsüdür" diyenler“ لَّقَدْ 
de kâfir olmuşlardır.” [Maide 73] Yahudi ve Hristiyanların olduğu ehl-i kitap hakkında da 
şöyle buyurmuştur:  ِ ّيَا أهَْلَ الْكِتاَبِ لِمَ تكَْفرُُونَ بِآيَاتِ الل “Ey ehl-i kitap! Niçin Allah’ın ayetlerini inkâr 
ediyorsunuz?” [Al-i İmran 70] Müşriklerle ehl-i kitap arasındaki küfrü birlikte zikrederek şöyle 
buyurmuştur:  ِ ب رَّ ن  م ِ خَيْر   نْ  م ِ عَليَْكُم  لَ  ينَُزَّ أنَ  الْمُشْرِكِينَ  وَلاَ  الْكِتاَبِ  أهَْلِ  مِنْ  كَفَرُواْ  الَّذِينَ  يوََدُّ  ا  كُمْ مَّ  “(Ey müminler!) 
Ehl-i kitaptan kâfirler ve putperestler de Rabbinizden size bir hayır indirilmesini 
istemezler.” [Bakara 105] Ve şöyle buyurmuştur:   ينَ حَتَّى لَمْ يكَُنِ الَّذِينَ كَفَرُوا مِنْ أهَْلِ الْكِتاَبِ وَالْمُشْرِكِينَ مُنفَك ِ
الْبيَ نَِةُ   Apaçık delil kendilerine gelinceye kadar ehl-i kitaptan ve müşriklerden“ تأَتْيَِهُمُ 
inkârcılar (küfürden) ayrılacak değillerdi.” [Beyyine 1] Ve şöyle buyurmuştur:   ْإنَِّ الَّذِينَ كَفَرُوا مِن
جَهَنَّمَ  نَارِ  فِي  وَالْمُشْرِكِينَ  الْكِتاَبِ   Ehl-i kitap ve müşriklerden olan inkârcılar, cehennem“ أهَْلِ 
ateşindedirler.” [Beyyine 6] Rasul Aleyhissalatu ve’s Selam Beni Nadir Yahudilerini sürgün 
ettiğinde, Allahu Teala’nun şu kavli nazil olmuştur:   ِل هوَُ الَّذِي أخَْرَجَ الَّذِينَ كَفَرُوا مِنْ أهَْلِ الْكِتاَبِ مِن دِيَارِهِمْ لِِوََّ
 Ehl-i kitaptan inkâr edenleri, ilk sürgünde yurtlarından çıkaran O'dur.” [Haşr 2] Bu“ الْحَشْرِ 
ve diğer nâsslar, Yahudi’nin kâfir, Hıristiyan’ın kâfir, müşrikin kâfir olduğuna, onların 
tamamının mümin olmadıklarına ve cehennemde olacaklarına delalet etmektedir.   

2- Daha önce H. 18 Ramazan 1439 M. 03/06/2018 tarihinde fetret ehli hakkındaki bir 
soruya cevap vermiştik ve söz konusu cevapta aşağıdaki ifadeler geçmiştir:  

[… Bu da Rasul Alehissalatu ve’s Selam’ın biseti ile ondan önceki peygamberlerin biseti 
arasındaki insanların (yani fetret ehlinin) kurtuldukları anlamına gelmektedir. Çünkü onlar, 
kendilerine risalet gönderilmemiş insanlardır. Bu, müşrik olanlar veya bir risalete tabi 
olmayanlardır. Kitap ehline gelince; Bunlar bir risalete tabi olmuş, sonra da tahrif etmişlerdir. 



 

Zira onlar bir Rasule tabi olmuşlar, kendilerine risalet gönderilmiş, sonra da onu tahrif 
etmişlerdir. Bu nedenle onlar, fetret ehliden sayılmazlar. Çünkü fetret ehli, bir Rasul’ün 
risaletine tabi olmayan kimselerdir… Binaenaleyh kitap ehli fetret ehliden sayılmazlar… Aynı 
şekilde Batılı kâfirler de fetret ehlinden sayılmazlar. Zira onlara İslam ulaşmıştır. Peki ya 
Müslümanlar arasında yaşayan kâfirler nasıl olacak? Fetret ehli, kendilerine davet 
ulaşmayan kimselerdir. Bunların dışındakiler fetret ehlinden değillerdir.] Bitti.  

Bu cevaptan, peygamberlerinin dinini tahrif eden Yahudi veya Hıristiyanlardan olan ehl-i 
kitabın fetret ehlinden sayılmadıkları ve Nebi Sallallahu Aleyhi ve Sellem gönderilmeden 
önce bile kurtulanlardan olmadıkları gayet açıktır; o halde O’nun gönderilmesinden ve 
risaletini bilmelerinden sonra nasıl kurtulanlardan olacaklar ki?  

3- Soruda geçtiği üzere Rasul Sallallahu Aleyhi ve Sellem’in gönderilmesinden 
(bisetinden) sonra dinleri üzere kalmaya devam eden Yahudi ve Hristiyanlar açısından olana 
gelince; onlar hakkında açık nâss varit olmuştur; zira Müslim Sahih’inde Ebu Hureyra’dan 
Allah’ın Rasulü Sallallahu Aleyhi ve Sellem’in şöyle dediğini tahric etmiştir:   د  بيَِدِهِ لَا وَالَّذِي نفَْسُ مُحَمَّ

يهَُودِي   ةِ  الِْمَُّ هَذِهِ  مِنْ  أحََدٌ  بِي  النَّارِ يسَْمَعُ  أصَْحَابِ  مِنْ  كَانَ  إلِاَّ  بِهِ  أرُْسِلْتُ  بِالَّذِي  يؤُْمِنْ  وَلَمْ  يمَُوتُ  ثمَُّ  نَصْرَانِي   وَلَا    
“Muhammed’in canını elinde tutan Allah’a yemin ederim ki bu ümmetten bir Yahudi 
veya Hıristiyan beni işitir, sonra da benim kendisiyle gönderildiğim (vahye) iman 
etmeden ölürse mutlaka ateş ehlinden olur.” Bu hadis-i şeriften, Yahudi ve Hristiyanlardan 
bisetinden sonra Muhammed Sallallahu Aleyhi ve Sellem’e tabi olmayanların kurtulanlardan 
değil, aksine ateş ehlinden oldukları anlaşılmaktadır.  

4- Sorunuzda, kendilerine Nebi Muhammed Sallallahu Aleyhi ve Sellem’in risaleti 
ulaşmamış olan putlara ve diğer mahlukatlara tapanlar hakkında geçenlere gelince; bizler, 
yeryüzünde kendisine İslam risaletinin ulaşmadığı kimselerin olduğunun uzak bir ihtimal 
olduğunu düşünüyoruz; zira dünya artık küçük bir köy kadar birbirine yakındır; dolayısıyla 
iletişimdeki büyük gelişmeler sayesinde doğuda olup bitenler anında Batı halkı tarafından 
öğrenilmektedir… Kaldı ki her yerde insanlar İslam’ı konuşuyorlar, büyük güçler ve onlara 
bağlı ülkeler “terörizm” adı altında İslam’a karşı savaşıyorlar ve onların liderleri ve 
politikacıları her gün konuşmalarında İslam’dan bahsediyorlar. Ayrıca İslam ve İslam 
Peygamberi Sallallahu Aleyhi ve Sellem hakkında programlar da yayınlanıyor… Sonra 
Müslümanlar, dünyanın her tarafına yayılmışlar ve gayrimüslimlerle temasa geçiyorlar… 
Dahası Budistler, Hindular ve Sihler bile İslam’ı biliyorlar ve Müslümanları da tanıyorlar... 
Ayrıca Afrika'daki putperestler de Müslümanları tanıyorlar... Bu nedenle yukarıda da 
belirttiğimiz gibi bizler, yeryüzünde İslam’ı işitmemiş ve kendisine İslam daveti ulaşmamış 
kimselerin olduğunun uzak bir ihtimal olduğunu düşünüyoruz…  

Ancak bu asrımızda, gerek putperestlerin gerekse peygamberlerden birinin risaletine tabi 
olmayan diğer mahlukatlara ibadet edenlerin arasında kendisine İslam daveti ulaşmamış 
kimselerin olduğunu varsayalım; bu kişiler, fetret ehlinin hükmünü alırlar ve Muhammed 
Sallallahu Aleyhi ve Sellem’in risaletine tabi olmadıklarından dolayı azap görmezler. Zira 
onlar risaleti bilmedikleri gibi ne risaleti ne de Rasul Sallallahu Aleyhi ve Sellem’i 
işitmemişlerdir. Bu da Allahu Teala’nın şu kavlinden dolayıdır:  ًبيِنَ حَتَّى نبَْعثََ رَسُولا  ,Biz“ وَمَا كُنَّا مُعَذ ِ
bir peygamber göndermedikçe (kimseye) azap edecek değiliz.” [İsra 15] Ve 
Subhanehu’nun şu kavlinden dolayıdır:  َْبع ةٌ  حُجَّ  ِ اللَّّ عَلىَ  لِلنَّاسِ  يكَُونَ  سُلِ لِئلَََّ  الرُّ دَ   “Tâ ki insanların, 
peygamberler geldikten sonra Allah’a karşı bir mazeretleri, bir bahaneleri kalmasın.” 
[Nisa 165]… Ama ben tekrar ediyorum; kendisine İslam daveti ulaşmamış birinin olması uzak 
bir ihtimaldir; ancak varsayalım ki var; o kişi, fetret ehlinden sayılır.  

Bu meselede benim görüşüm budur. Bilen ve hükümlerin en hayırlısı Allah’tır.  
 

Kardeşiniz 

Ata İbn Halil Ebu Raşta 
H. 16 Şevval 1443 

M. 16/05/2022 

 

Cevaba, Emir’in (Allah onu korusun) web sitesinden bağlanabilirsiniz: 
https://archive.hizb-ut-tahrir.info/arabic/index.php/HTAmeer/QAsingle/4249/ 
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